

بیان صحفی

فودافون قطر تساهم في ربط دولة قطر بأكبر مشروع للكَابْلات البحرية في العالم

مشروع الكائل الجديد يعزز المستقبل الرقمي وربط خدمات الانترنت في العالم

الدوحة، 5 فبراير 2022: أعلنت شركة فودافون قطر عن انشاء محطة كابلات بحرية دولية لاستضافة اكبر كابل بحري في العالم، حيث قامت بتوقيع اتفاقية مع مجموعة الاتصالات السعودية عضو تحالف (2Africa) لمدة 20 عام. وتقوم بموجبه شركة فودافون بناء وتشغيل محطة كابلات بحرية دولية خاصة بالمشروع في قطر، مما يجعل دولة قطر طرفًا في مشروع متعدد الأقاليم يدعم الاقتصاد الرقمي العالمي المتنامي باستمرار، ويفتح المجال أمام مجموعة واسعة من الفرص المحلية والدولية.

جديرٌ بالذكر أن (Africa) هو أكبر واضخم نظام كَابْل بحري يجري تنفيذه على الإطلاق، وقد أنشئ المشروع بفضل تحالف كبرى الشركات في قطاعي الاتصالات والتكنولوجيا، منها فيسبوك، وشركة الصين الدولية لخدمات المحمول، ومجموعة فودافون وشركة "إم تي إن غلوبال كونكت"، وشركة أورنج، وشركة "إس تي سي"، والشركة المصرية للاتصالات، وغيرها. وسيخدم الكابْل الجديد الواسع النطاق المزيد من المجتمعات التي تعتمد على الإنترنت في توفير الخدمات للمستهلكين وإقامة الأنشطة التجارية، وستمكنها من جنى مكاسب اقتصادية واجتماعية هائلة بفضل تعزيز فرص الاتصال بالإنترنت.

وعلق الشيخ حمد بن عبد الله بن جاسم آل ثاني، الرئيس التنفيذي لشركة فودافون قطر، قائلًا: "يسرنا أن نكون جزءًا من هذا المشروع الذي سوف يزيد من سرعة التحول الرقمي، وسوف يزيد من سعة الاتصال بالإنترنت، وجودتها وتوافرها في قطر. ونعمل حاليًا على بناء محطة جديدة للكَابْل البحري، الأمر الذي يؤكّد الدور الذي نقوم به كبوابة استراتيجية نحو العالم، وكيف أننا معًا نستطيع الاستمرار في تحويل قطر إلى مركز عالمي بالاعتماد على بنيتنا التحتية القوية للاتصالات. ومن خلال شبكات الكابلات البحرية العالمية، سيزداد ارتباط قطر واتصالها بالاقتصاد الرقمي العالمي بما يسهم في تعزيز معدلات النمو في أسواقنا عبر التجارة والاستثمار بالإضافة إلى زيادة نشاط الأعمال المحلية والدولية."

كما يخدم هذا المشروع الضخم من الكابلات البحرية القارة الأفريقية ومنطقة الشرق الأوسط، حيث يوفر الاتصالات الدولية لما يقرب من 3 مليارات نسمة يمثلون 36% من سكان العالم. ويمتد الجزء الجديد من الشبكة – المسمى Africa PEARLS2 - إلى الخليج العربي والهند وباكستان، ويصل هذا الامتداد بالطول الإجمالي لنظام الكابلات (2Africa) إلى ما يزيد عن 45 ألف كيلومتر.

تربط أنظمة الكابلات البحرية قارات العالم ببعضها البعض، وتتيح إمكانية النقل الرقمي السريع للبيانات باستخدام تقنيات الألياف الضوئية الأكثر كفاءة في نقل البيانات بسرعات وأحجام أكبر بكثير من الأقمار الصناعية. وللكابلات البحرية التي ستكون امتدادًا لشبكة فودافون المتطورة، دور أساسي في تحريك عجلة التنمية الاقتصادية في المجتمعات الرقمية الحديثة.



لمعرفة المزيد عن فودافون قطر ومجموعة خدماتها، يرجى زيارة: https://www.vodafone.qa/ar/home

-انتهى-

حول فودافون قطر ش.م.ق.ع.

توفر فودافون قطر ش.م.ق.ع. ("فودافون قطر") مجموعة شاملة من الخدمات بما فيها الاتصال الصوتي، والرسائل النصية، والإنترنت، وخدمات الهاتف الثابت، وخدمات إدارة تكنولوجيا المعلومات والاتصالات في دولة قطر للأفراد والشركات على حد سواء. وبدأت الشركة أعمالها التجارية في عام 2009، وبلغ عدد عملائها 1.9 مليون عميل في 31 ديسمبر 2021. وتتسع البنية التحتية لشبكة "فودافون قطر" المتطورة لتغطي المواقع الرئيسية في الدولة عبر الألياف الضوئية، وشبكة الجيل الخامس 56. إلى جانب نظام بيئي رقمي واسع النطاق، مما سيسهم في استمرار النمو والازدهار لدولة قطر. وترسخ "فودافون قطر" رؤيتها في ربط أفكار اليوم بتكنولوجيا المستقبل عبر الابتكار الرقمي الرائد، وبأن تكون الخيار الأول للعملاء في مجال الاتصالات والخدمات الرقمية. يتوافر مزيد من المعلومات على الموقع www.vodafone.qa

للاستفسارات الصحفية الرجاء الاتصال ب:

البريد الإلكتروني: vodafonegatar@bljworldwide.com



PRESS RELEASE

VODAFONE CONNECTS QATAR TO THE WORLD'S LARGEST SUBSEA CABLE PROJECT

NEW PROJECT ENHANCES QATAR'S DIGITAL FUTURE AND BRINGS INCREASED CONNECTIVITY
FOR BUSINESSES AND CONSUMERS

Doha, 05 February 2022: <u>Vodafone Qatar</u> has announced that it has launched an international subsea cable station that hosts the largest subsea cable project in the world, due to a 20 year agreement signed with (STC) Saudi Telecom Company - member of the 2Africa consortium. Vodafone will build and operate an exclusive subsea cable station, which makes Qatar part of a multi-regional project that will support an ever-growing global digital economy, and opens up a breadth of local and international opportunities.

2Africa is the largest subsea cable system ever deployed, and is made possible through collaboration between large global players in the telecoms and technology industries including Facebook, China Mobile International, Vodafone Group, MTN GlobalConnect, Orange, STC, Telecom Egypt, and others. The newly expanded system will serve an even wider range of communities that rely on the internet for consumer services and business purposes, and provide the vast range of economic and social benefits that come from increased connectivity.

H.E Sheikh Hamad Bin Abdulla Jassim Al Thani, CEO, Vodafone Qatar, commented: "We are pleased to be part of this project that will increase the capacity, quality and availability of internet connectivity in Qatar and contribute to the country's digital transformation. We are currently building the new station for submarine cables, demonstrating the role we play as a strategic gateway to the world and how together we can continue to transform Qatar into a global hub, driven by our robust communications infrastructure. Through global subsea networks, Qatar is connected to the global digital economy which enables continued growth in our market via trade and investment, as well as an increase in the local and international business activity."

The project serves the African continent and Middle East region, providing international connectivity to nearly 3 billion people representing 36% of the global population. The new segment of the network - named the 2Africa PEARLS branch - extends to the Arabian Gulf, India and Pakistan. This extension brings the total length of the 2Africa cable system to over 45,000 kilometers in length.

Submarine cable systems connect continents and make fast digital data transfer possible, using optical fibre technologies which are more reliable and can deliver far greater data capacity than satellites. Subsea



cables, which are an extension of Vodafone's enhanced network, are important in driving economic development within a modern digital society.

To find out more about Vodafone Qatar and its range of services, please visit:

https://www.vodafone.ga/en/home

-ENDS-

About Vodafone Qatar P.Q.S.C

Vodafone Qatar P.Q.S.C. ("Vodafone Qatar") provides a comprehensive range of services including voice, messaging, data, fixed communications, IoT and ICT managed services in the State of Qatar, for both consumers and businesses alike. The Company commenced commercial operations in 2009 and has 1.9 million mobile customers as of 31 December 2021. Its state-of-the-art network infrastructure is expanding to cover key locations in the country with fibre connectivity and 5G, along with an extensive digital ecosystem, which will contribute to Qatar's continued growth and prosperity. Vodafone Qatar's vision is deeply rooted in its mission to connect today's ideas with the technologies of tomorrow by pioneering digital innovation and becoming people's first choice in telecom and digital services. Please visit www.vodafone.ga for more details.

For press enquiries, please contact:

vodafoneqatar@bljworldwide.com